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CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT – Acta  

 

Número sessió: 03-2022 

Caràcter: ordinari 

Data: 24 de novembre de 2022 

Hora: 19.00 h 

Lloc: Casa Capell (Parc Central) – Pg. de l’Orfeó Mataroní, 15 

 

 

Hi assisteixen: 

Regidor delegat de Serveis, Sostenibilitat i Transició Ecològica / Cultura President 

Grup Municipal Junts per Mataró Vocal 

Grup Municipal ERC-MES-AM Vocal 

Agrupació de Defensa Forestal (ADF) Serra de Marina Vocal suplent 

Associació Cultural de Cerdanyola Vocal 

Societat de Pesca i Activitats Subaquàtiques (SPAS) Vocal 

Fundació Tecnocampus Mataró-Maresme Vocal 

Il· lustre Col·legi d'Advocats de Mataró Vocal 

Associació de Veïns i Veïnes de Peramàs-Esmandies Vocal 

Associació de Veïns i Veïnes Pati Can Marchal-Eixample Vocal 

Tècnica de la Unitat de Medi Ambient Secretària 

 

També hi assisteixen:  

Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic Convidat 

Cap de l’Oficina per a la Transició Energètica de Mataró Convidat 

Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular Convidat 

Col·legi d’Aparelladors de Barcelona - Maresme Convidat 

Col·legi d’Ambientòlegs de Catalunya (COAMB) Convidada 

  

S’excusen: 

Col·legi d’Aparelladors de Barcelona - Maresme  

Associació Agroambiental Temps de Saó  
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No assisteixen: 

Grup Municipal En Comú Podem Mataró  

Grup Municipal Ciutadans  

Grup Municipal PSC-CP  

Unió General de Treballadors (UGT)  

Unió de Pagesos  

Associació d’empresaris de gènere de punt de Mataró i Comarca (ASEGEMA)  

Associació Negoci i Empresa Mataró (NEM)  

AV de Pla d'en Boet - El Rengle  

  

Ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. 

2. Oficina per a la Transició Energètica de Mataró. 

3. Seguiment de l’Estratègia energètica de Mataró. 

4. Seguiment de la posada en marxa del nou contracte de recollida de residus i neteja viària. 

5. Informació general. 

6. Precs i preguntes. 

 

Desenvolupament de la sessió: 

 

S’inicia la sessió a les 19.05h. 

El President dóna la benvinguda als assistents i els felicita per la bona nota que s’atorga al Consell 

Municipal de Medi Ambient. 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. 

S’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

2. Oficina per a la Transició Energètica de Mataró. 

El President avança que justament ahir es va presentar el projecte energètic de Mataró al CONAMA de 

Madrid. Tot seguit dóna la paraula al Cap de l’Oficina per a la Transició Energètica de Mataró 

(OTEM), que fa la presentació d’aquest punt de l’ordre del dia, amb el suport d’un Power point. 

El President obre un torn de paraules. 

El representant de l’SPAS manifesta que ja ha estat usuari d’aquesta Oficina i afegeix que ja ha 

demanat pressupost per instal·lar-se plaques. Agraeix l’assessorament rebut. 

La representant de l’Associació de Veïns i Veïnes de Peramàs-Esmandies pregunta si una comunitat 

que vol assessorament en aquest àmbit es pot adreçar a l’OTEM.  

El Cap de l’OTEM respon que per suposat que sí. 
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El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic explica que la normativa està 

evolucionant contínuament en el camp de les comunitats energètiques. 

El representant del Col·legi d’Aparelladors de Barcelona – Maresme pregunta pel vincle amb el Next 

Generation. 

El President contesta que com Ajuntament tenim dues línies principals de treball: 

- Instal· lem plaques fotovoltaiques: per alimentar-nos i alimentar (punt de vista 

municipalista) 

- OTEM: assessorament al privat, comunitats de veïns, comunitats energètiques... sobre 

instal· lacions fotovoltaiques, eficiència energètica ...   

El representant del Col·legi d’Aparelladors de Barcelona – Maresme destaca la importància de les 

auditories. 

El Cap de l’OTEM manifesta que el primer és reduir consums i després s’entra en les instal·lacions. 

El President explica que també és important l’espai educatiu de l’Espai Mataró Connecta (EMC) i 

afegeix que ara cal començar a difondre aquesta Oficina. 

El Cap de l’OTEM afegeix que també s’està treballant en el web de l’OTEM. 

El President proposa que la propera sessió del Consell es faci a l’EMC i així també donarem a conèixer 

el nou espai de l’OTEM. 

 

3. Seguiment de l’Estratègia energètica de Mataró. 

El Cap de l’OTEM presenta aquest punt de l’ordre del dia, amb el suport d’un Power point. Resumeix 

les 3 línies de treball en fotovoltaiques: instal· lacions en equipaments per a consum propi; autoconsum 

compartit (equipaments i famílies amb vulnerabilitat energètica) i cessió de cobertes municipals per a 

ciutadania organitzada. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic explica que aquesta model de 

governança vol promoure la descarbonització de les llars i la seva electrificació, ja que l’Ajuntament 

només és responsable d’un 3% de les emissions del municipi. 

El Cap de l’OTEM afegeix que des de l’Ajuntament cal donar exemple, però que cal impulsar i 

promoure la implicació del 97% restant. 

El President puntualitzà, en relació a les 20 noves cobertes de consum individual, que del cost total de 

1.682.323 euros, la Diputació en pagarà 1,5 milions i que, per tant, l’Ajuntament només n‘haurà de 

pagar 182.323. Afegeix que s’ha delegat a Aigües de Mataró la gestió energètica d’algunes 

instal· lacions perquè és molt més àgil (instal·lació i manteniment). 

El Cap de l’OTEM manifesta que en algun cas cal anar amb compte amb la protecció arquitectònica de 

l’edifici, així com en l’estructura de les edificacions, i que per això són molt importants les 

instal· lacions compartides. 

El representant de l’ADF Serra de Marina pregunta pel consum de l’edifici de Via Pública. 

El Cap de l’OTEM respon que tot el que es produeix va a consum de l’edifici (equipament, vehicles 

elèctrics...). Afegeix que en aquest cas es gasta tot el que es produeix i que s’amortitzarà en 2 anys. 

El representant del Grup Municipal Junts per Mataró pregunta què passa quan les plaques acaben la 

seva vida útil. 

El Cap de l’OTEM contesta que les plaques duren 25 anys i que el problema són les bateries de liti. 

El President afegeix que no hi ha bateries sostenibles i que sembla que els alemanys estan treballant en 

unes noves bateries que podrien entrar en 4-5 anys. 
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Es debat el peatge a la xarxa amb els sobrants, tot i que es confirma que cada vegada s’ha anat 

equilibrant més. 

El representant de l’Associació de Veïns i Veïnes Pati Can Marchal-Eixample pregunta si una 

comercialitzadora pública té sentit. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic respon que és millor el que ja tenim en 

el mercat i que com a Administració hem d’intervenir, però no per entrar en competència en un mercat 

que ja és prou plural. Afirma que millor centrar-nos en el què hem explicat avui.  

El representant de l’Associació de Veïns i Veïnes Pati Can Marchal-Eixample explicita que ho 

comparava amb Aigües de Mataró. 

El president contesta que la xarxa elèctrica no seria nostra, a diferència d’Aigües de Mataró i la seva 

xarxa. Explica que a la comercialitzadora de Barcelona no els hi va massa bé i que a més requereix de 

molt equip tècnic. Acaba dient que nosaltres hem optat per una estratègia pròpia i que l’opció són les 

comunitat energètiques. 

El representant de l’Associació Cultural de Cerdanyola pregunta que si l’estalvi és més important que la 

generació, perquè no hem començat per l’aïllament. 

El President explica que els edificis municipals estan força bé però el més important és que amb 1,6 

milions d’euros no seria suficient per abordar aïllaments però si per cobrir les instal·lacions de les 

plaques fotovoltaiques. 

El representant de l’Associació Cultural de Cerdanyola manifesta que ho pensava a nivell privat, ja que 

el Next Generation primer preveu l’aïllament i després les plaques. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic manifesta que efectivament els fons 

Next primer s’adrecen a l’edifici, a la pell (exemplifica amb al Piscina municipal, el Teatre 

Monumental, la Llàntia) i que això són imports molt grans (exemplifica amb els 3 milions d’euros del 

darrer projecte que tenen en marxa).  

El President afirma que les inversions per edificis no són equiparables a les de les instal· lacions de 

plaques fotovoltaiques; no té color. A més hauria suposat perdre els 1,5 milions d’euros de la Diputació, 

que els donen per fotovoltaica, no per aïllaments ... Afegeix que també cal anar en compte amb les 

emissions. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic explica que les capacitats i models 

termològics han millorat molt, per exemple amb la il· luminació amb leds. Explica que  ja disposem de 

la substitució per leds de tots els punts de llum de la ciutat (ajut del 2018). 

El representant del Col·legi d’Aparelladors de Barcelona – Maresme exposa que des del Col·legi 

d’Aparelladors estan copsant la dificultat de reduir emissions des de la ciutadania ja que no han 

incrementat els expedients, només els hi arriben unifamiliars i no comunitats. Afegeix que tot i que 

estan molt subvencionades cal molta inversió; i que a més en els ajuts Next Generation per assoli el 

30% d’estalvi cal substituir aïllaments i canviar tancaments. Conclou que les expectatives dels Next 

queden molt reduïdes en edificis plurifamiliars i que ara mateix és millor generar amb plaques 

fotovoltaiques que no pas entrar en aïllaments ... 

El President, per acabar, afegeix que se’ls hi enviaran els documents i que si tenen dubtes només cal 

que ens els facin arribar. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic apunta que en una propera sessió es pot 

presentar el que es va explicar a Madrid: criteris de vulnerables, tema de repartiment d’energia ...  
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4. Seguiment de la posada en marxa del nou contracte de recollida de residus i neteja viària. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular, amb el suport d’un  Power 

point, preveu explicar dos temes: com va el nou model de recollida selectiva i la valoració de la 

ciutadania. 

El representant de l’Associació Cultural de Cerdanyola pregunta si hi ha la possibilitat que en els 

camions de recollida domèstica hi vagi un xofer i un ajudant, per poder recollir l’entorn dels 

contenidors. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular respon que això milloraria la 

neteja però que aquest contracte no ho preveu. Explica que és una mancança perquè genera sensació de 

brutícia al voltant de les àrees. Afegeix que han incrementat el servei reforçant la neteja del voltant amb 

equips d’incidències i que també han incrementat la capacitat i la neteja del total d’àrees, especialment 

en les àrees amb més problemes. 

El President afegeix que no es descarta fer-ho, però que això aniria en detriment d’altres coses. Apunta 

que potser en el nou contracte es faran servir contenidors diferents, perquè els de descàrrega per sota 

generen molts problemes. Acaba dient que s’han provat diferents sistemes, que aquest és un contracte 

de prova i que el següent serà d’expansió. 

El representant de l’Associació Cultural de Cerdanyola pregunta sobre dues coses: 1) l’ordenança de 

residus i 2) l’incivisme. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular en relació a l’Ordenança de 

residus contesta que està redactada i que en breu s’iniciarà el tràmit per la seva aprovació. Pel que fa a 

l’incivisme respon que calen campanyes i instal· lació de càmeres de vigilància. 

El representant del Grup Municipal Junts per Mataró manifesta que l’administració també ha de tenir 

una funció pedagògica. 

El representant de l’ADF Serra de Marina puntualitza la importància del règim sancionador. Explica 

que a la muntanya encara hi ha molts abocaments i que cal potenciar les deixalleries i també les 

sancions. 

El President informa que s’està començant la redacció dels plecs per les deixalleries i afegeix que al 

2025 s’haurà d’imputar el 100% del cost del servei a la Taxa. 

El representant del Grup Municipal Junts per Mataró mostra una fotografia de l’estat dels contenidors 

mòbils de Can Xammar  

El President respon que s’estan replantejant els diversos serveis implantats, seqüencialment. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular afegeix que estan treballant 

amb millorar l’obertura dels contenidors i la seva capacitat. 

La representant de l’Associació de Veïns i Veïnes de Peramàs-Esmandies afirma que el tema de 

l’orgànica no se soluciona i que els contenidors suquegen. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular respon que són contenidors 

vells i que comencen a picar-se per sota i tenen pèrdues. Afegeix que estan canviant les comportes de 

sota. 

El President puntualitza que amb els contenidors nous s’arreglarà i defensa la millora per sortida lateral. 

La representant de l’Associació de Veïns i Veïnes de Peramàs-Esmandies exposa que a la plaça de 

Catalunya hi ha un comerç que reparteix la seva brossa per diferents contenidors i pregunta perquè no 

s’actua, si tothom ho veu. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular contesta que primer cal 

detectar-ho i que no tenen tants ulls. Afegeix que aniria bé que si detecten aquestes coses, els hi facin 

arribar, i parlaran amb ells.  
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El representant de l’Associació Cultural de Cerdanyola pregunta que passa amb la neteja de parcs i 

jardins els caps de setmana. 

El President respon que no entra en aquest contracte, que es fa des del CEO i que depèn de Verd Urbà. 

Afegeix que tot i així intervenen quan hi ha un requeriment. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic puntualitza que el CEO no té estructura 

per cobrir 24h i 365dies. 

El President conclou que el nou contracte ho ha de complementar. 

El representant del Grup Municipal Junts per Mataró pregunta que si es deixaran de netejar carrers si hi 

ha restriccions d’aigua. 

El President contesta que no, ja que les restriccions que preveu el Decret ja les estem complint. 

El Director de Transició Ecològica, Sostenibilitat i Espai Públic afegeix que a més la neteja es realitza 

amb aigua de la xarxa d’aigua freàtica. 

El representant de l’Associació de Veïns i Veïnes Pati Can Marchal-Eixample manifesta que sembla 

que improvisem i que anem a remolc de les coses. Defensa que en ciutats europees tenen altres sistemes 

que els hi estan funcionant (bosses al carrer) i que potser cal ser més rigorosos i en el plec dir el que no 

s’acceptarà. Acaba dient que hi ha problemes que ja són coneguts i que continuen passant. 

El President respon que li agrada posar notes a final de curs i que som molt crítics amb aquest contracte. 

Especifica que el contracte preveu penalitzacions quan l’empresa no ho fa bé. Afegeix que en l’import 

del contracte no hem recuperat el que s’havia tingut en temps anteriors i que serà important en el nou 

contracte poder fer noves inversions; també serà important decidir entre tots, al haver de cobrir el 100% 

amb la Taxa. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular puntualitza que els plecs 

s’han treballat moltíssim, conjuntament amb una empresa externa, i que es varen anar definint els nous 

serveis durant un any. Explica que les bosses també quedaven a fora amb la recollida lateral i que potser 

estava més brut i tot. Acaba dient que de bosses de colors també en tenim nosaltres en el cas de la 

recollida comercial. 

El representant de l’Associació Cultural de Cerdanyola pregunta si la neteja de grafitis està inclosa. 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular contesta que no; que ho fa la 

brigada municipal en les façanes municipals o quan son ofensius. 

El representant de l’SPAS pregunta si la recollida de voluminosos la fan persones formades 

El Cap de l’Oficina de Gestió de Residus i Impuls de l'Economia Circular respon que sí. 

El President tanca aquest punt de l’ordre el dia indicant que se’ls hi enviaran els resultats de l’enquesta 

per correu electrònic. 

 

5. Informació general. 

El President informa que a través dels pressupostos participatius s’ha incorporat la instal· lació d’Horts 

urbans i l’adaptació de les escoles al canvi climàtic. 

 

6. Precs i preguntes. 

No n’hi ha. 
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Acords i compromisos:  

 

La sessió finalitza sense acords. 

 

 

 

 

Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 21.30h 

 

President 

Francesc Xavier Gomar Martín 

 

Secretària  

Lluïsa Boatell Boba 

 

Mataró, 24 de novembre de 2022 
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Documents lliurats a la sessió o enviats per correu electrònic: 

1. Acta sessió anterior 

2. Presentació de l’OTEM i l’Estratègia Energètica de Mataró 

3. Presentacions d’Indicadors i Informe de Residus 


